F4 Academy: Ayumu Iwasa on his way to the title
Whatever the circuit, Iwasa continues to dominate the French F4 Championship. After his two new successes at Spa-Francorchamps, the Japanese driver clearly appears to be a solid candidate for the title, despite the performances of Meguetounif, Sato and Hadjar.
As could be expected, racing at the circuit of Spa-Francorchamps in Belgium was particularly hotly contested, thanks to the unique Ardennes track, the slipstream from the Les Combes straight and the relatively mild weather conditions. In the end, the Japanese remained in control of the situation. After the victory from Ayumu Iwasa in Race 1 on Saturday, his compatriot Ren Sato took the win in Race 2 on Sunday morning, before Iwasa won again in the afternoon.
Sato takes the win again
As usual, Race 2 was full of uncertainties and twists and turns. Starting on pole ahead of Dutch driver Marijn Kremers after Race 1, Ukrainian driver Ivan Peklin was hoping to get back on the podium, before the hazards of the race changed the hierarchy completely. The Mexican Rafael Villagomez took the lead in the first lap, ahead of the Japanese Ren Sato and Loris Cabirou. This top three was to hold on for several minutes, before the Japanese offensive. On the fifth lap, Sato took over the lead of the pack, whereas Iwasa was in 2nd position in front of Cabirou and Villagomez, who made a bad move, losing three places in one go.
In this very compact field, Romain Leroux took his chance and took 3rd place behind the two Japanese drivers and in front of the German Valentino Catalano. After starting in 9th position, Sami Meguetounif came back to the battle for the podium, whereas Sato and Iwasa pulled away. The latter weren't worried anymore, and Sato took his fourth victory of the season in front of Iwasa. Behind them, it was all decided on the last lap. Meguetounif made the end of the race count to move from 5th to 3rd place. Leroux made a mistake and had to settle for 8th place. Villagomez retained a convincing 4th place ahead of Cabirou and Catalano, winner again in the junior category. Noah Andy scored his best result of the season by crossing the finish line in 7th position. But Peklin, Kremers and Hadjar had no success et were disappointed after this race.
Iwasa dominant, another podium for Meguetounif
The duels resumed in Race 3 on the spectacular Spa-Francorchamps track, with the talent of the frontrunners confirming the high standard of the FIA French F4 Championship. With a magnificent start to the race, Meguetounif managed to keep the two experienced Japanese drivers Iwasa and Sato at bay. Determined to win, the Frenchman had to deal with a few raindrops, which changed the grip on some parts of the circuit. In these conditions, Iwasa tried his luck and got the better of the Frenchman. Iwasa held on until the finish and took his eighth victory of the season in front of Meguetounif. This made him the clear favourite for the title.
Isack Hadjar, who is used to crazy recoveries, was once again very strong in the pack, moving up from 14th to 4th place behind Sato. This brilliant performance was important for Isack in the Championship, where he remains solidly in 3rd place ahead of Meguetounif and Catalano. The latter took another place of honour in Spa by finishing 5th in front of Kremers. Some magnificent neck and neck races took place in the chasing pack, with Cabirou managing to keep 7th place in front of the Russian Lev Lomko, who moved up two places, Villagomez, who crashed at the beginning of the race, and Owen Tangavelou, who saved a point after a difficult weekend.
Provisional ranking of the French F4 Championship after Spa-Francorchamps  (5/7)
1 Ayumu Iwasa (JPN) 278 pts
2 Ren Sato (JPN) 221 pts
3 Isack Hadjar (FRA) 148 pts
4 Sami Meguetounif (FRA) 126 pts
5 Valentino Catalano (DEU) 115 pts
6 Rafael Villagomez (MEX) 100 pts
7 Marijn Kremers (NLD) 93 pts
8 Romain Leroux (FRA) 78 pts
9 Loris Cabirou (FRA) 71 pts
10 Ivan Peklin (UKR) 51 pts
F4 Academy: Ayumu Iwasa en route vers le titre
Quel que soit le circuit, Iwasa continue de dominer le Championnat de France F4. Après ses deux nouveaux succès à Spa-Francorchamps, le Japonais apparaît clairement comme un solide candidat au titre, malgré les prestations de Meguetounif, Sato et Hadjar.
Comme on pouvait s’y attendre, le circuit de Spa-Francorchamps en Belgique a donné lieu à des courses particulièrement disputées, grâce notamment aux spécificités du tracé ardennais, à l’aspiration offerte par la ligne droite des Combes et à la météo restée relativement clémente. Au final, les Japonais sont restés maîtres de la situation. Après la victoire d’Ayumu Iwasa en Course 1 le samedi, son compatriote Ren Sato l’a emporté dans la Course 2 du dimanche matin, avant que Iwasa ne s’impose à nouveau l’après-midi.
Sato renoue avec la victoire
Comme elle en a pris l’habitude, la Course 2 s’est avérée pleine d’incertitudes et de rebondissements. Parti en pole devant le Néerlandais Marijn Kremers suite au classement la Course 1, l’Ukrainien Ivan Peklin espérait renouer avec le podium, avant que les aléas de la course ne viennent modifier complètement la hiérarchie. C’est en effet le Mexicain Rafael Villagomez qui bouclait le premier tour en tête devant le Japonais Ren Sato et Loris Cabirou. Ce top-3 allait tenir bon durant plusieurs minutes, avant l’offensive japonaise. Dans le 5e tour, Sato prenait les rênes du peloton, pendant que Iwasa s’installait en 2e position devant Cabirou et Villagomez, lequel effectuait une mauvaise opération en perdant trois places d’un coup.
Dans ce peloton très compact, Romain Leroux saisissait sa chance et accédait en 3e position derrière les deux Japonais et devant l’Allemand Valentino Catalano. Parti 9e, Sami Meguetounif revenait à son tour dans la bataille pour le podium, pendant que Sato et Iwasa prenaient le large. Ces derniers ne seront plus inquiétés, Sato remportant sa 4e victoire de la saison devant Iwasa. Derrière, tout se jouait dans le dernier tour. Meguetounif réalisait une fin de course de folie pour passer de la 5e à la 3e place. Leroux partait à la faute et se contentait de la 8e position. Villagomez conservait une probante 4e place devant Cabirou et Catalano, vainqueur une nouvelle fois en Junior. Noah Andy décrochait son meilleur résultat de la saison en coupant l’arrivée en 7e position. En revanche, Peklin, Kremers et Hadjar repartaient bredouilles et déçus de cette course.
Iwasa impérial, nouveau podium pour Meguetounif
Les duels reprenaient de plus belle en Course 3 sur ce tracé très spectaculaire de Spa-Francorchamps, le talent des hommes de tête confirmant le haut niveau du Championnat de France F4 FIA. Auteur d’un magnifique début de course, Meguetounif parvenait à tenir la dragée haute aux deux expérimentés Japonais Iwasa et Sato. Bien décidé à s’imposer, le Français devait toutefois composer avec l’arrivée de quelques gouttes de pluie, modifiant l’adhérence à certains endroits du circuit. Dans ces conditions, Iwasa tentait sa chance et prenait le meilleur sur le Français. Iwasa tenait bon jusqu’à l’arrivée et remportait son 8e succès de la saison devant Meguetounif. De quoi faire clairement de lui le grand favori au titre.
Décidément habitué aux folles remontées, Isack Hadjar a encore assuré le spectacle dans le peloton, en passant de la 14e à la 4e place derrière Sato. Cette brillante prestation était toutefois importante pour Isack dans le cadre du Championnat, dans lequel il reste solide 3e derrière Meguetounif et Catalano. Ce dernier s’offre une nouvelle place d’honneur à Spa en se classant 5e devant Kremers. De magnifiques coude-à-coude ont eu lieu dans le peloton de chasse, Cabirou parvenant à conserver la 7e place devant le Russe Lev Lomko, en progression de deux places, Villagomez, qui a chuté dès le début de course, et Owen Tangavelou, lequel sauve un petit point après un week-end difficile.
Classement provisoire du Championnat de France F4 FFSA Academy après Spa-Francorchamps (5/7)
1 Ayumu Iwasa (JPN) 278 pts
2 Ren Sato (JPN) 221 pts
3 Isack Hadjar (FRA) 148 pts
4 Sami Meguetounif (FRA) 126 pts
5 Valentino Catalano (DEU) 115 pts
6 Rafael Villagomez (MEX) 100 pts
7 Marijn Kremers (NLD) 93 pts
8 Romain Leroux (FRA) 78 pts
9 Loris Cabirou (FRA) 71 pts
10 Ivan Peklin (UKR) 51 pts
